
Protokół Nr 42/06 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych 

w dniu 27 lutego 2006 roku 
 
Ad. 1 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Janusz Tywoniuk otworzył posiedzenie komisji 
oraz powitał członków komisji.  
 
Ad. 2 
 
Obecni:  

1 Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych       Janusz Tywoniuk  

2 Wiceprzewodniczący Komisji        Andrzej Czabajski 

3 Członkowie            Kazimierz Dworecki  

    Leszek Hądzlik  

    Kazimiera Puślednik  

    Janusz Sikora  

                 Ewa Ciszak 

  

 
Lista obecności Komisji Spraw Społecznych stanowi załącznik do protokołu. 

W posiedzeniu komisji wzięli udział zaproszeni goście:  

1 Starosta            Elżbieta Palka  

2 Naczelnik Wydziału Oświaty  i Spraw Społecznych                 Krzysztof Nowaczyk 

3 Pełnomocnik ds. Współpracy z  

 Organizacjami Pozarządowymi         Sebastian Czwojda 

 

 
Ad. 3 
 
Przewodniczący Komisji Pan Janusz Tywoniuk przedstawił proponowany porządek obrad. 
 
Porządek posiedzenia został przyjęty w wyniku głosowania – 6 głosów „za” podczas 
nieobecności Radnego Pana Leszka Hądzlika. 
Porządek posiedzenia stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 4 
 
Protokół z poprzedniego posiedzenia komisji przyjęto w wyniku głosowania – 6 głosów 
„za” podczas nieobecności Radnego Pana Leszka Hądzlika. 
Na posiedzenie Komisji przybył Radny Pan Leszek Hądzlik. 



 
Ad. 5 a)  
Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w 
sprawie uchwalenia regulaminu korzystania z hal sportowo – widowiskowych oraz sal 
sportowych stanowiących własność Powiatu Gostyńskiego przedstawił Pełnomocnik ds. 
Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi Pan Sebastian Czwojda. 
Poinformował, że regulamin był już przyjęty w grudniu zeszłego roku przez Radę Powiatu. W 
trybie nadzoru został uchylony przez Wojewodę ze względu na to, że uchwała nie ma charakteru 
prawa miejscowego i nie podlega publikacji w Wojewódzkim Dzienniku Urzędowym. W związku 
z tym następuje konieczność ponownego przyjęcia regulaminu bez zapisu o ogłoszeniu w 
dzienniku urzędowym. 
Radny Pan Andrzej Czabajski zadał pytanie czy w wyniku eksploatacji hal podczas 
wypożyczania na zewnątrz nie trzeba podejmować dodatkowych rzeczy. 
Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi Pan Sebastian Czwojda 
poinformował, że uchwalenie regulaminu pozwoli na ustalenie i ujednolicenie zasad oraz 
sposobu udostępniania i korzystania z mienia powiatu, gwarantując zarówno powszechną 
dostępność jak i zapewniając środki finansowe na jego funkcjonowanie przy zachowaniu roli 
szkolnej bazy dydaktycznej. Projekt regulaminu był konsultowany z Dyrektorami Zespołów Szkół 
oraz z Powiatową Radą Sportu.  
W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione. 
Dodał, że największym zainteresowaniem cieszy się hala sportowa w Krobi i w Pogorzeli. W 
perspektywie przyszłości zostanie wybudowana hala sportowa przy Zespole Szkół 
Ogólnokształcących w Gostyniu. Regulamin będzie miał zastosowanie do hal i obiektów, które 
ewentualnie zostaną wybudowane w przyszłości. Wysokość opłat za korzystanie z hali 
sportowej uwzględniając kalkulację kosztów, wysokość bonifikat jak również przypadki, w jakich 
można zwolnić z opłat korzystających z hali sportowej, ustala Zarząd Powiatu, na zasadach 
równości, efektywności, obiektywizmu, partnerstwa. Pełnomocnik ds. Współpracy z 
Organizacjami Pozarządowymi powiedział, że zaproponowano w ramach otwartych ofert 
konkurs dotyczący udostępnienia sali - organizowania zajęć na terenie sali w okresie do 30 
czerwca. W związku z tym została złożona oferta w Krobi przez Uczniowski Klub Sportowy oraz 
w Pogorzeli przez Klub Sportowy „Olimpiczyk”. 
Przewodniczący Komisji Pan Janusz Tywoniuk zapytał się, jaki jest % korzystania z sal 
sportowych przez ludzi dorosłych. 
Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi powiedział, że w skali całego 
powiatu będzie to grupa liczącą około 200 osób korzystających z sal sportowych.  
Zabierając głos Radny Pan Janusz Sikora zapytał się, do której godziny najdłużej sale są 
wypożyczane i kto z punktu widzenia administracyjnego nadzoruje salą. 
Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi Pan Sebastian Czwojda 
powiedział, że nadzorują to Dyrektorzy szkół. Za prowadzone zajęcia klubu sportowego 
odpowiada nauczyciel wychowania fizycznego. Natomiast, z punktu widzenia administracyjnego 
grupy nieformalne nadzorują woźni. 
Radny Pan Leszek Hądzlik uważa, że jest to uzgadniane z dyrektorem. Dyrektor szkoły zleca 
woźnemu pewne obowiązki. Musi być osoba wyznaczona z grupy, która weźnie na siebie tę 
odpowiedzialność. 
Naczelnik wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Pan Krzysztof Nowaczyk poinformował, 
że za wszelkie zniszczenia wynikłe z przyczyn niewłaściwego korzystania z hali sportowej, 
urządzeń, sprzętu, itp. obciążony będzie organizator zajęć. Osoby, które nie stosują się do 
zasad określonych w niniejszym regulaminie, podlegają odpowiedzialności zgodnie z 
powszechnie obowiązującymi przepisami prawa. Dyrektor określa w drodze regulaminu 
porządkowego wymagania dotyczące zachowania porządku, bezpieczeństwa i zasad 
postępowania osób korzystających i przebywających na terenie hali sportowej. 



W czasie zajęć organizator oraz wszystkie osoby korzystające i przebywające na terenie hali 
sportowej są zobowiązane przestrzegać przepisów regulaminu porządkowego.  
 
Uchwała Nr 42/127/06 w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Powiatu 
Gostyńskiego w sprawie uchwalenia regulaminu korzystania z hal sportowo – 
widowiskowych oraz sal sportowych stanowiących własność Powiatu Gostyńskiego 
została podjęta w wyniku głosowania – 7 głosów „za”. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 5 b) 
Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w 
sprawie przyjęcia informacji o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Gostyńskiego 
przedstawił Przewodniczący Komisji Pan Janusz Tywoniuk. 
Uwag nie zgłoszono 
Uchwała Nr 42/128/06 w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Powiatu 
Gostyńskiego w sprawie przyjęcia informacji o stanie bezpieczeństwa sanitarnego 
Powiatu Gostyńskiego została podjęta w wyniku głosowania – 7 głosów „za”. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 
Wolne głosy i wnioski. 
Radny Pan Andrzej Czabajski zadał pytanie w sprawie adaptacji w przychodni. 
Starosta Pani Elżbieta Palka poinformowała, że wykonawca miał wykonać projekt 
dokumentacji i uzyskać właściwe pozwolenia do 19 grudnia. Wykonawca ponaglany był przez 
Starostwo pismami w sprawie karnych odsetek oraz w sprawie zerwania umowy. Sytuacja jest 
trudna, ponieważ z jednej strony najłatwiej byłoby zerwać umowę, ale w przypadku zerwania 
umowy musiałby być ogłoszony ponowny przetarg na projekt dokumentacji następnie 
wykonawca musiałby zrobić tę dokumentację. Starostwo ogłosiłoby przetarg na wykonanie i 
trzeba by było wykonać te rzeczy. Środki na ten cel pochodzą ze środków niewygasających i 
mają być zrealizowane do końca września. Dodała, że starostwo woli zwlekać i oczekiwać na 
dokumentację niż przerwać umowę i ogłaszać nowy przetarg. Nie zmienia to faktu, iż czarno się 
widzi możliwość wykonania przez tę firmę projektu. Firma ta nierzetelnie wykonała, jeśli chodzi o 
termin pierwszą wykonywaną i wygraną przez nich dokumentację na remont Ośrodka Zdrowia w 
Pudliszkach. Firma ta spóźniła się tylko parę dni. Na tym etapie nie można firmy dopuścić do 
przetargu. Dzisiaj wykonawca powinien pojawić się ostatecznie. Starosta powiedziała, iż 
starostwo było przygotowane na to, że jeśli się pojawi i powie, że nie ma dokumentacji jest 
przygotowane pismo z dzisiejszą datą o zerwaniu umowy. Jest to firma z Głogowa, która 
wszystkie właściwe dokumenty przedstawiła do przetargu i nie można byłoby jej wykluczyć z 
przetargu. Problem może polegać na tym, że za każdym razem podnosi kwestię, że ma za mało 
czasu na wykonanie dokumentacji. Umowy są tak formułowane, że zerwanie umowy przez 
starostwo z tym, którym wygrał przetarg nie mogą być ogłoszone 10 procentową karą. Jeżeli 
przetarg opiewał na kwotę 12 tys. zł to wykonawca zapłaci 1200 zł kary. Starosta uważa, iż nie 
zapłaci i trzeba będzie zwrócić się do sądu. Każdy dzień zwłoki kosztuje go procent, czyli za 
każdy dzień ponosi stratę 120 zł. Oczekując na razie starostwo ma zyski ( 60 dni zwłoki po 120 
zł odjąć od 12 tys zł.) Z jego strony lepiej byłoby mu było zerwać umowę. Karę zapłaciłby 1.200 
zł. Firma ta jest wpisana do rejestru firm działających w Głogowie, pod odpowiednimi numerami i 
z odpowiednim adresem. Pisma wysyłane na ten adres zwracają bez możliwości doręczenia. 
Radny Pan Leszek Hądzlik zadał pytanie ile kosztuje remont projektu Ośrodka Zdrowia w 
Pudliszkach.  
Starosta Pani Elżbieta Palka powiedziała, iż sam projekt kosztuje od 3 - 5 tys zł. Na wykonanie 
zostało przeznaczone 600 tys zł. Bardzo kiepsko w terminach prowadzi się sprawy dotyczące 



przetargu, trwają one miesiącami. Żeby inwestycje poprowadzić to trzeba roku na rozkręcenie 
spraw a co dopiero na wykonanie. W przetargach decydująca jest cena.  
Radny Pan Leszek Hądzlik uważa, iż na przetargach nie ma się wpływu, co do jakości 
wykonania prac. 
Zdaniem Starosty Pani Elżbiety Palki ma się wpływ, kiedy wyraźnie określa się parametry, 
czyli na etapie określania specyfikacji. 
Radny Pan Andrzej Czabajski poruszył sprawę dokumentacji na szpital. 
Starosta Pani Elżbieta Palka poinformowała, że dokumentacja na szpital czeka, ponieważ do 
Funduszu Norwerskiego został złożony projekt. Trzeba czekać 8 miesięcy od momentu złożenia 
wniosku. Wniosek nie został pod względem formalnym przejrzany, dlatego że był 
zarejestrowany jako 270. Na dokumentację dotyczącą remontu domu sióstr została 
zarezerwowana kwota 1.200 tys zł. Gmina Gostyń przeznaczyła na dofinansowanie wykupu. 
Dodała, iż szpital przeżywa problemy finansowe. Rok ubiegły zmyka zyskiem natomiast 
potrzebuje gotówki na wypłacenie raty 13. Szpital zwrócił się do starostwa o pożyczkę, którą 
powinnien spłacić. Starostwo postanowiło przyznać pożyczkę w oprocentowaniu 4 % w skali 
roku. Starosta poinformowała, iż pojawił się problem związany z drogą Podrzecze - Grabonóg. 
Starostwo będzie musiało dołożyć 630 tys zł. Rozpatrywanie wniosku będzie tak przebiegało, że 
być może dyrektor otrzyma środki w listopadzie. Jeżeli otrzyma w listopadzie to w tym roku ich 
nie wyda, więc wystąpi zadłużanie powiatu o kolejny rok. Kolejny problem wystąpił z drogą 
Bodzewo - Grabonóg. Dyrektorowi została droga do wykonania za kwotę 1,5 mln zł. Jest to 
droga stara, więc można wystąpić do budżetu państwa o rezerwy na tę cel. Dyrektor napisze 
wniosek na kwotę 500 tys. zł, ale gdyby ministerstwo przyznało tę kwotę to powiat musi dołożyć 
50 %. 
  

Ad. 7 

Wobec wyczerpania porządku obrad Wiceprzewodniczący zakończył posiedzenie komisji. 
 
 
 
 
 
Protokołowała:                                                                              Przewodniczący 
Izabela Tomczak                 Komisji Spraw Społecznych 
 
                                                                                                  Janusz Tywoniuk 
 
 
 


